

ОЦЕНКА ЖИЗНИ (СОЦИОЛОГИЧЕСКОЕ ИССЛЕДОВАНИЕ)

Петко Божиков*

На основании данных с социологической анкеты исследуется уровень удовлетворенности населения с 16 по 65 лет шестью сторонами жизни (образованием, работой, состоянием здоровья, жилищными условиями, семейной жизнью и материальным состоянием), а также представлена оценка жизни как в целом, так и по отдельным совокупностям населения.

Удовлетворенность отдельными сторонами жизни весьма различна. Она является высокой по отношению к семейной жизни, средней - в отношении жилищных условий и состояния здоровья, низкой - для образования и работы и очень низкой - в отношении материального состояния.

Удовлетворенность каждой из исследуемых сторон жизни оказывает статистически доказанное воздействие на общую оценку личности о жизни.

Проделана ранжировка отдельных сторон жизни в зависимости от их значения для оценки жизни. Самое большое значение для общей оценки жизни имеет удовлетворенность материальным благосостоянием и семейной жизнью, а самое малое - удовлетворенность работой и образованием.

LIVING STANDARD EVALUATION (SOCIOLOGICAL SURVEY)

Petko Bozhikov*

The level of meeting the demands of the population aged 16 to 65 years with respect to 6 aspects of life (education, work, health status, housing conditions, family life and economic status) and evaluation of life in general and for the separate sub-aggregates of the population is examined on the basis of sociological inquiry data.

The degree of satisfaction with different aspects of life is highly diverse. It is high for family life, medium for housing conditions and health status and low for education and work and very low for economic status.

The satisfaction of each of the studied aspects exerts statistically significant influence on the persons general evaluation of life.

The separate aspects of life are arranged according to their importance for life evaluation. The satisfaction with economic status and family life are of greatest importance for the general evaluation of life and least - the satisfaction with work and education.

* M.A. in economics, senior research fellow, Head of „Methodology of New Statistical Surveys“, NSI, Sofia, 10 „Sixth of September“ St.